

This Bureau is co-operating in the conservation of paper on account of the present critical shortage thereof. If this bulletin is not needed by you, please notify the Dominion Statistician and your name will be removed from our mailing list.

Ce Bureau pratique l'économie du papier à cause de la disette actuelle de ce produit. Si ce bulletin ne vous est pas utile, veuillez en aviser le Statisticien du Dominion et votre nom sera rayé de notre liste de distribution.

Published by the authority of
The HON. A. MacKINNON, M.P.,
Minister of Trade and Commerce

Publié par ordre de
L'honorable JAMES A. MacKINNON, M.P.,
Ministre du Commerce

DOMINION BUREAU OF STATISTICS
CENSUS OF INDUSTRY
FORESTRY BRANCH
OTTAWA - CANADA

BUREAU FEDERAL DE LA STATISTIQUE
RECENSEMENT INDUSTRIEL
BRANCHE FORESTIERE
OTTAWA - CANADA

Dominion Statistician: S.A. Cudmore, M.A.(Oxon.), F.S.S., F.R.S.C. Statisticien du Dominion
Chief of Forestry Branch: L. J. Pouliot, B.A., Chef, Branche Forestière

THE WOODENWARE INDUSTRY, 1943.

Ottawa, January, 1945 - The Woodenware Industry includes establishments engaged wholly or chiefly in the manufacture of articles made entirely or almost entirely of wood and used in kitchens, laundries, bakeries, dairies, etc., such as pails and tubs, clothes pins, washboards, and ladders of all kinds.

There were 18 establishments in this group in 1943, distributed as follows: Ontario 5, Quebec 5, Nova Scotia, New Brunswick, Manitoba and British Columbia 2 each.

The table below gives the principal statistics of this group for 1942 and 1943. Wages paid, fuel used and electricity purchased increased, but there were decreases for all other items, except number of establishments and number of salaried employees which remained unchanged.

There are a number of establishments classed in other industrial groups which make relatively small quantities of woodenware as a side-line. Complete figures on production of woodenware by all industrial groups and further details concerning this group will be given in a later report on the wood-using industries as a whole.

L'INDUSTRIE DES USTENSILES EN BOIS, 1943.

Ottawa, janvier 1945 - L'industrie des ustensiles en bois comprend tous les établissements dont l'occupation exclusive ou principale consiste dans la fabrication d'articles faits entièrement ou presque entièrement de bois, utilisés dans les cuisines, buanderies, boulangeries, crémeries, etc., comme les seaux et cuves, épingles à linge, planches à laver, escabeaux, échelles, etc.

Il y avait 18 établissements dans ce groupe en 1943, distribués comme suit: Ontario 5, Québec 5, Nouvelle-Ecosse 2, Nouveau-Brunswick 2, Manitoba 2, et Colombie Britannique 2.

Le tableau ci-dessous donne les principales statistiques de l'industrie pour 1942 et 1943. On constate des augmentations pour les gages payés, le combustible et l'électricité, mais tous les autres items ont diminué, sauf le nombre d'établissements et le nombre d'employés à salaire qui n'ont pas changé.

Il y a un certain nombre d'établissements classés dans d'autres groupes industriels qui produisent des quantités relativement faibles d'ustensiles en bois en à côté. Les chiffres de la production totale des ustensiles en bois de tous les groupes et des détails additionnels touchant cette industrie seront donnés dans un rapport subséquent sur toutes les industries utilisant le bois.

Items	Unit	1942	1943	Unité	Item
Establishments	No.	18	18	nomb.	Etablissements.
Capital invested	\$	1,153,276	1,095,672	\$	Capitaux engagés.
Employees on salaries ..	No.	47	47	nomb.	Employés à salaire.
Salaries paid	\$	83,044	79,389	\$	Salaires payés.
Employees on wages	No.	868	745	nomb.	Employés à gages.
Wages paid	\$	694,638	701,953	\$	Gages payés.
Fuel used	\$	5,559	5,745	\$	Combustible.
Electricity purchased ..	kwh.	808,068	974,804	kWh.	Electricité achetée.
Electricity purchased ..	\$	13,246	15,914	\$	Electricité achetée.
Cost of materials	\$	884,167	772,733	\$	Coût des matières premières.
Value of products	\$	1,921,556	1,852,240	\$	Valeur de la production.

(continued)

(voir la suite p. 2)

The following firms were engaged wholly or chiefly in the manufacture of woodenware in 1943: -

Les firmes dont les noms suivent s'occupent exclusivement ou principalement de la production d'ustensiles en bois en 1943: -

Nova Scotia - Nouvelle-Ecosse

Miller & Gordon Mfg. Co., Ltd., Carleton.
Nova Scotia Woodenware, Ltd., South Brookfield.

New Brunswick - Nouveau-Brunswick

Brown, J.S., Mfg. Co., Hampton.
Little, Kenneth, York Mills.

Quebec - Québec

Brown, C. J., & Co., Danville.
Canadian Trading & Packing Co., 92, rue Commerciale, Lévis.
Megantic Mfg. Co., Lake Megantic.
Montreal Step-Ladder & Woodworking Shop, 6776 Molson St., Montreal.
Rivard, J.A., 1964, Blvd Rosemont, Montreal

Ontario

Aldred, Arnold E., Glencoe.
Arnberg, J.A., Rear 8 Cambridge St., Lindsay.
Canadian Woodenware Co. (The), New St., St. Thomas.
Keenan Woodenware Mfg. Co., Ltd., Owen Sound.
Muir & Martin, Weston Airport, Weston.

Manitoba

Enterprise Mfg. Co. (The), 359 Burnell St., Winnipeg.
Voth, Peter, 245 Devon Ave., North Kildonan.

British Columbia - Colombie Britannique

Allright Ladder Co., 532 West, 8th Ave., Vancouver.
Western Crown Mfg. Co., 631 Kingsway St., Vancouver.

_____oöo_____



1010764462

[Faint, illegible text, likely bleed-through from the reverse side of the page]